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Местное самоуправление — неотъемлемый элемент любого демократического государства. 

В соответствии с Конституцией РФ оно является одной из основ конституционного строя 

России. Эффективность местной демократии неразрывно связана со способом формирования 

представительного органа муниципального образования и используемой при этом избира-

тельной системой. В Российской Федерации на муниципальном уровне применялись мажо-

ритарная, пропорциональная и смешанная системы, последние из которых были призваны 

повысить значение партий в жизни общества. 
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Local self-government is an essential element of any democratic state. In accordance with the Constitution 

of the Russian Federation, it is one of the foundations of the constitutional system of Russia. The effectiveness 

of local democracy is inextricably linked to the way the representative body of a municipality is formed and the 

electoral system used. In the Russian Federation, majoritarian, proportional and mixed systems were used at 

the municipal level, the latter of which were intended to increase the importance of parties in society.
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